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 Een bericht van het Bestuur van de Stichting Nederlandse Buckfastbijenteelt.  
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                                                www.buckfastbevruchtingsstation.nl 

Voorzitter:Evert van Ginkel   evertvanginkel@gmail.com of voorzitter@buckfastbevruchtingsstation.nl 

Secretaris:Berto Smit                    bert.180@hotmail.com of secretaris@buckfastbevruchtingsstation.nl 

Penningmeester:Alwin van Dijk   Alwin215@gmail.com of      

penningmeester@buckfastbevruchtingsstation.nl 

Teeltcoördinator:Jans ter Bork  ter.bork2018@outlook.com of 

teeltcoordinator@buckfastbevruchtingsstation.nl 

Leden Wim Breukink (website) en Bernard Brouwer (contactpersoon op het eiland)                   

ameland@buckfastbevruchtingsstation.nl (Bernard) 

De nieuwe leden zijn ingeschreven bij de Kamer van Koophandel. 

We zijn bezig met een nieuwe website!  website@buckfastbevruchtingsstation.nl  (Wim) 

 

Jaarverslag 2023  Stichting Nederlandse Buckfastbijenteelt.  

In januari start de stichting (een ANBI-stichting) altijd met de planning voor dat jaar. In ons 

activiteitenplan voor de vrijwilligers en bestuur plannen we alle activiteiten die plaats moeten vinden 

met data en tijden. U moet hierbij denken aan de geplande weekenden naar Ameland, overtochten 

en hotels bespreken en de vrijwilligers die meegaan, inplannen. In maart hebben we dit plan 

definitief vastgelegd in overleg met de twintig vrijwilligers. Op die dag hebben we bovendien 

kluswerkzaamheden voor de stichting verricht bij Evert thuis aan de Wilhelminalaan in Willemsoord. 

mailto:evertvanginkel@gmail.com
mailto:bert.180@hotmail.com
mailto:Alwin215@gmail.com
mailto:ter.bork2018@outlook.com
mailto:ameland@buckfastbevruchtingsstation.nl


We hebben nieuwe stellingen gemaakt en kasten opgeknapt en geverfd. Dit was een volle dag klussen 

en vergaderen met vijftien personen.  

Evert en zijn vrouw hadden voor een hapje en drankje gezorgd. Een gastvrij onthaal.       

Jeroen, Martijn en Jannes bezig met de nieuwe stellingen in de schuur.                                                   

Het resultaat ziet u ernaast staan. 

              

Het nieuwe seizoen begint al in het jaar ervoor. Dan moeten namelijk de (darren)volken voor 

Ameland geteeld worden.  Gert Valk heeft de koninginnen voor dit jaar geteeld en van nummertjes 

(op borststuk) voorzien. Zo waren we er zeker van dat de juiste koninginnen in de darrenvolken zaten. 

Nadat de koninginnen geteeld uit eitjes van één moederkoningin in zesramers of miniplus geplaatst 

konden worden, gingen deze koninginnen allemaal zusjes van elkaar naar de verschillende 

vrijwilligers, die zorgden dat de koninginnen in nieuwe bijenvolken kwamen. Zowaar ook geen 

eenvoudige klus, waarbij nog wel eens een koninginnetje verloren gaat.  

Uiteindelijk zijn er ruim zestig volken op deze wijze ingewinterd door de vrijwilligers Frans, Evert, 

Wim, Kyle, Jans, Engbert, Gert, Bernard, Berto en Alwin. Gelukkig kwamen de volken goed de winter 

uit en kon een selectie gemaakt worden, welke dertig volken naar Ameland gingen. De volken worden 

tevoren getest op Amerikaans vuilbroed. Er wordt een monster van het voer uit de raat opgestuurd 

naar een laboratorium in Noord-Brabant. De darrenlijn voor dit jaar was de B316 (via Paul Jungels).  

Jans onderhoudt meerdere buckfastlijnen en dit is er één van. Het behouden van de lijnen voor de 

toekomst is een geweldig intensieve klus die door Jans en andere vrijwilligers geklaard wordt. Voor 

volgend jaar, dus 2024, komen er volken van de darrenlijn B63(AML) op het eiland te staan. Deze lijn 

heeft Jans ter beschikking gesteld. De kenmerken kunt u vinden op de website.  

         Jans in actie met zesramers. 



Dit jaar maakt Jans ook weer een speciaal teeltverslag over de Buckfast, waar dit jaar voor de 

stichting mee geteeld is of die behouden worden voor de toekomst.  

De volken werden eind mei naar het eiland gebracht en op de mooie, nieuwe stellingen geplaatst. Het 

was een prachtig gezicht al die mooie, gele kasten op een rij. 

         

Evert voert de bijenvolken die op Ameland staan. Rechts staat een deel van de volken nog op de wilg. 

De darrenvolken worden dus op de vaste wal klaar gemaakt en in mei naar Ameland vervoerd. 

De volken krijgen de gelegenheid om ruim een week in te vliegen en Bernard zorgt dat er extra wordt 

bijgevoerd (suikerwater), zodat de darren (mannetjes) erg vitaal zijn om na een week aan hun 

belangrijke taak te kunnen beginnen, namelijk de jonge koninginnen die naar het eiland worden 

gebracht, te bevruchten. In het eerste weekend van juni kwamen de eerste bevruchtingskastjes met 

jonge koninginnen naar het eiland. Zij blijven veertien dagen staan en dan vindt er wisseling plaats; er 

komen dan weer nieuwe kastjes. In totaal hebben we dat 5 keer twee weken gedaan; eind augustus 

konden alle volken terug naar de vaste wal.   

De bevruchtingskastjes zijn verschillend van formaat b.v. apidea’s, miniplus of zelfs eigen gemaakte 

kleine bevruchtingskastjes. Er mogen geen darren inzitten en het vlieggat moet voorzien zijn van een 

darrenrooster, zodat eventueel aanwezige darren er niet uit kunnen. De bevruchting van de 

koninginnen op Ameland dient echt te gebeuren door darren van onze darrenvolken.  

Helaas constateerden wij (gelukkig wel op tijd) dat er enkele andere volken op het eiland stonden. In 

samenwerking met de gemeente hebben we deze volken van het eiland gehaald! Er is een 

gemeentelijke verordening op Ameland die ons het recht geeft om alleen bijenvolken te plaatsen. 

Zelfs andere buckfastbijen mogen er niet staan, zodat die speciale buckfastlijn van onze stichting voor 

dat jaar zorgt voor bevruchting. Ieder jaar is dat een andere lijn. 

    Buckfast bevruchtingsstation aan de Pietje Miedeweg. 

In totaal zijn er meer dan duizend bevruchtingskastjes op het eiland geweest. De 

bevruchtingsresultaat waren naar wens. Gemiddeld 80% van de koninginnen zijn aan de leg als ze 

weer naar de vaste wal gaan.  



Nog even de kenmerken van buckfastbijen. Buckfastbijen worden geteeld/geselecteerd, waarbij 

zachtaardigheid, haaldracht, ziektebestendigheid, zwermtraagheid en rustige zit op de raat 

belangrijke eigenschappen zijn. Ook de varroa-resistentie is van belang, maar mag niet koste gaan van 

de andere eigenschappen. 

 

Aanmelden en brengen van de kastjes. 

Dit jaar konden de kastjes bij Evert van Ginkel in Willemsoord gebracht worden en bij boer Miedema 

in Holwert werden ook nog enkele kastjes ingeladen. De boot werd op vrijdagavond 18.00 genomen 

en de volgende ochtend ging de vrachtauto bestuurd door Evert of Wim terug naar de vaste wal. 

Wagenborg Passagiersdienst ondersteunt ons geweldig door sponsoring van overtochten. Daar zijn 

we bijzonder blij mee en we kunnen daardoor de begroting sluitend krijgen. De kosten van het 

bevruchtingsstation zijn hoog. Aan het onderhouden van de bijenvolken en de kasten en alle reis- en 

onkosten van de vrijwilligers hangt een aardig prijskaartje. Alle reisjes naar Ameland en 

overnachtingen in de hotels moeten betaald worden. De stichting vergoed die kosten aan de 

vrijwilligers. Alle werkzaamheden (veel uren arbeid, denkwerk, correspondentie, administratie) 

verrichten de vrijwilligers zonder daarvoor een vergoeding te krijgen. 

Als de kastjes weer aan de vaste wal zijn, worden ze afgehaald bij Miedema of Evert thuis.  Mede 

dankzij de medewerking van de regio’s loopt de organisatie goed. Voor elke regio in Nederland 

hebben we een coördinator. Dit jaar waren dat voor Noord - Evert van Ginkel, Zuid - Marcus Mesu, 

West – Martijn Kort, Oost – Jan Luesink en Midden - Arjan Van der Veen. Christian Klander verzorgt 

privé vanuit Limburg de reis naar en van het eiland of via Evert. Heren, jullie assistentie wordt 

bijzonder op prijs gesteld. Het komende jaar gaan we op dezelfde wijze verder. Imkers kunnen hun 

kastjes voor volgend jaar aanmelden bij één van de coördinatoren of rechtstreeks bij Evert. Voor de 

in- en uitvoer van bijenvolken is tegenwoordig een vergunning nodig, die kan worden aangevraagd bij 

de NVWA (Nederlandse Voedsel- en Warenwet Autoriteit). 

 

Twee bijzondere dagen op Ameland. 

Op 19 mei, de dag dat de darrenvolken op Ameland geplaatst werden, hebben we in overleg met SBB 

aan de Pietje Miedeweg een info-ochtend georganiseerd. SBB organiseert ieder jaar een fietstocht 

op het eiland, waar ongeveer 400/500 personen aan deelnemen. Wij werden uitgenodigd om op de 

route een kraam in te richten met informatie over het bevruchtingsstation op Ameland en 

buckfastbijen. Heel veel bezoekers, waaronder ook veel Amelanders, hebben we mogen ontvangen 

en informeren over onze activiteiten op Ameland. Een bijzonder dag verzorgd door Jans, Bernard en 

Engbert. 



 

 

Een andere bijzondere dag was in juli, toen een zestal Duitse imkers onder leiding van Stefan Luff uit 

de regio München onze bijenstand kwamen bezoeken. Door de andere tijdstippen van Wagenborg dit 

jaar moesten de Duitse gasten al om 5.00 uur ’s morgens bij de boot in Holwert zijn. Dick en Engbert 

stonden klaar om de heren te ontvangen. De Duitse imkers hadden de hele nacht door gereden om 

op tijd bij de boot te zijn.  

 

Na de overtocht en een ontbijt hebben we onze bijenstand en bevruchtingsstation laten zien. Ze 

waren echt onder de indruk en wilden natuurlijk onze zachtaardige volken bekijken. Zonder een 

enkele steek zijn, we daarna het eiland gaan verkennen. Een bezoekje aan het strand, de 

reddingsboten en natuurlijk het natuurmuseum vielen goed in de smaak. Daarna hebben we heerlijk 

gegeten in de “Heksenketel”. ’s Avonds moest er nog gewerkt worden; de 200 kleine kastjes van het 

bevruchtingstation moesten gesloten worden en verzameld om de volgende ochtend vroeg ingeladen 

te worden en naar de vaste wal te brengen. Ook de nieuwe serie kleine kastjes moesten worden 

geplaatst en geopend.  

 

Om half elf ’s avonds hebben we de dag afgesloten met een heerlijk biertje. De volgende dag zijn de 

gasten nog bij Evert en Alwin geweest en zondagochtend zijn ze teruggereisd naar hun woonplaatsen 

in Zuid-Duitsland. Zij hebben van hun reis een zeer uitgebreid verslag geschreven in het Duitse 

imkersblad “Das Buckfastjournal”. Acht pagina’s tekst met prachtige foto’s! Ein Reisebericht van 

Andreas Zölner.  Buckfastbevruchtingsstation op Ameland heeft grote indruk op de heren gemaakt.  

 

Das Buckfastjournal Ausgabe 2/2023 32. Jahrgang ISSN 2748-1212 

 



 

 

Vorig jaar brachten Jans, Evert en Alwin een bezoek aan Zuid-Duitsland en Oostenrijk. Nu dit jaar dus 

een tegenbezoek van de Duitsers. Leerzame uitwisselingen! 

Er zijn goede contacten met de Gemeinschaft der Europäischen Buckfastimker e.V.  Helaas waren er 

geen dames bij, maar we kunnen u geruststellen, steeds meer dames gaan imkeren, ook in Duitsland 

en Nederland. 

 Alwin, Evert en Wim dit jaar op verkenning in Duitsland. 

Speciale aandacht nog voor de volgende instanties:  

SBB op Ameland (West) en de Vennoot op Ameland (Oost) stellen terreinen aan ons beschikbaar 
om de volken te  plaatsen, Wagenborg Passagiersdiensten ondersteunt ons geweldig door 
sponsoring van de overtochten, gemeente  Ameland geeft ons het (alleen)recht om Buckfastbijen 
op Ameland te stallen en de gemeente Midden Drenthe heeft een terrein beschikbaar gesteld waar 
we onze Buckfastvolken mogen plaatsen en  tenslotte familie Miedema in Holwerd stelt hun erf 
verschillende keren beschikbaar om de  bevruchtingskastjes tijdelijk te plaatsen of om in te laden 
voor de overtocht naar Ameland. Evert huurt altijd een vrachtauto in Noordwolde bij garage 
Woudstra (sponsort ons met korting op de huur) en het bestuur is enkele keren met eigen auto 
(soms met aanhanger) naar het eiland geweest. We zijn bijzonder blij met deze geweldige 
medewerking.   

Bij het Natuurmuseum in Nes heeft ook dit jaar een bijenvolk in de demonstratiekast gestaan 
en Bernard heeft dit samen met ons verzorgd. Bovendien staan er prachtige panelen bij het 
museum over de buckfastbijenteelt op Ameland; ze zijn voorzien van Duitse en Nederlandse 
teksten. Het natuurmuseum in Nes is een bezoekje waard en op de uitkijktoren heeft u een 
prachtig overzicht over het eiland. 



Afscheid van Ina en Engbert 

Eind oktober hebben Ina en Engbert hun taken overgedragen aan Alwin en Berto. Hierbij 
bedanken ze voor het bijzondere afscheidscadeau en de prachtige bloemen. Ina Vrieling-Boels 
en Engbert de Vries denken met veel plezier terug aan deze bijzondere periode! Hun dank gaat 
uit naar allen waar we de laatste jaren toch bijzondere contacten mee hebben gehad. Gelukkig 
zijn er nieuwe bestuurders gevonden, wat tegenwoordig niet altijd gemakkelijk is. We wensen 
de Stichting Nederlandse Buckfastbijenteelt een goede toekomst toe. 

Hartelijke groeten Ina en Engbert. 

 Bloemen en cadeau voor Ina en Engbert 
aangeboden door Evert van Ginkel, de nieuwe voorzitter van de stichting.                      

Jaarverslag 2023 Engbert de Vries namens het bestuur van de stichting 

Stichting Nederlandse Buckfastbijenteelt. 
 


